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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2024/25:1128 Svenska industriintressen vid utfasning av fri tilldelning av 
utsläppsrätter

EU:s reviderade utsläppshandelssystem (EU ETS), som en del av klimatpaketet 
Fit for 55, innebär att den fria tilldelningen av utsläppsrätter till industrin 
kommer att minska betydligt under perioden 2026–2030. Det i sig är bra. 
Industrier som släpper ut ska få ökade kostnader.

För svensk skogsindustri, som till stor del redan har ställt om till fossilfri 
produktion, innebär detta att många anläggningar riskerar att uteslutas från 
systemet och därmed förlora möjligheten till fri tilldelning. Detta kan leda till 
ökade kostnader och försämrad konkurrenskraft för företag som redan har 
investerat i grön omställning. Företag som har kvar fossil användning kan dock 
fortfarande få fri tilldelning. Det kan alltså ha varit lönsamt att vänta med att 
fasa ut det fossila, vilket skapar en bakvänd ordning.

Samtidigt införs en gränsjusteringsmekanism för koldioxid (CBAM) för att 
motverka koldioxidläckage, men många detaljer i detta system är ännu inte 
fastställda, vilket skapar osäkerhet för företagen. Detaljerna behöver bli 
konkreta snabbt för att industrin inte ska tappa konkurrenskraft.

Med anledning av detta vill jag fråga energi- och näringsminister Ebba Busch:

 

Hur avser ministern att säkerställa att svenska industriintressen, särskilt inom 
skogsindustrin, värnas i samband med utfasningen av fri tilldelning av 
utsläppsrätter och införandet av CBAM så att företag som redan genomfört 
grön omställning inte missgynnas konkurrensmässigt?

………………………………………

Rickard Nordin (C)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-05-02
Besvaras senast
2025-05-07 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


